
Provinciale Staten
Zaaknummer: 279512 

Vragen van statenlid Ger van Unen (SP) ingevolge artikel 44 reglement van orde  

AANHANGSEL  
tot de notulen van de Provinciale Staten van Zeeland 2023 nummer 334.  

Vragen ingevolge artikel 44 van het reglement van orde inzake SAR helikopter:  

(ingekomen: 27 januari 2023)  

Vragen aan Gedeputeerde Staten  Antwoorden van Gedeputeerde Staten  
1.  Heeft u kennis genomen van het artikel in het 

NRC van 25 januari 2023?  
  

1.  Ja.  

2.  Maakt u zich net als de SP grote zorgen over 
de veiligheid, zo niet, waarom niet?  

2.  Nee. Want een operator (in casu Bristow) 
moet voldoen aan alle geldende wet en 
regelgeving en valt onder toezicht van ILenT 
en het ministerie van I&W op de naleving 
daar van.  

3.  Heeft GS op één of meerdere momenten in 
dit proces advies gevraagd aan het RUD en 
zo ja wat stond er in dit advies?  

3.  Nee. GS hebben geen bevoegdheid op het 
gebied van veiligheid van de SAR. Zie vraag  
2.  

4.  De SP heeft eerder vragen gesteld over wie 
er gaat handhaven. U heeft hier toen geen 
antwoord op gegeven. Heeft de RUD 
voorgesteld om te  
handhaven? En is dit in de praktijk ook 
gebeurd? Zo niet, waarom niet?  

4.  Op 20 september 2022 hebben wij uw Staten 
geïnformeerd over onze interpretatie van het 
Luchthavenbesluit, waarbij wij aangegeven 
hebben dat ons college van mening is dat 
oefen- en trainingsvluchten mogelijk zijn 
binnen de regels van het Luchthaven besluit. 
Hierbij hebben wij ook het standpunt van de 
RUD betrokken. Voor onze overwegingen 
hierbij verwijzen wij u naar genoemde brief 
van 20 september 2022 met het kenmerk 
195395.  
  
Om kort te gaan, in onze optiek is er sprake 
van een legale situatie, waardoor handhaving 
niet aan de orde is.    



5.  GS was al in mei 2021 bekend met de 
ontwikkeling rondom de SAR-helikopters. Het 
contract tussen de huidige exploitant en 
defensie is gesloten in november 2021. Dit 
was direct nadat de huidige 
luchtvaartverordening van  
kracht werd. Waarom is pas in december  
2021, nadat er door Statenleden vragen zijn 
gesteld, de eerste informatie naar de Staten 
gestuurd?   
  
Waarom heeft u in het SAR dossier, 
gedurende het hele proces, de Staten niet 
actief geïnformeerd?   
Waarom heeft u bijvoorbeeld pas na 
vragen van Statenleden de relevante 
documenten toegestuurd?   

5.  De Provincie Zeeland is geen partij bij de 
aanbesteding van de SAR-helikopter. Zoals 
wij reeds eerder uw Staten hebben 
geïnformeerd zijn wij in november 2021 
benaderd door het vliegveld Midden-Zeeland 
en Bristow over de activiteiten van de 
SARhelikopter op Midden-Zeeland.  
  
  
  
 
 Wij hebben uw staten van alle informatie 
voorzien die ons is toegekomen. Ook voor de  
GS informatiebijeenkomst van 28 september 
2022 hebben uw Staten alle informatie 
ontvangen van de Kustwacht Nederland, 
Defensie en Bristow over de SAR-helikopter 
op vliegveld Midden Zeeland en de 
gelegenheid gehad om vragen te stellen.   

  

Vragen aan Gedeputeerde Staten  Antwoorden van Gedeputeerde Staten  
 Waarom heeft u de Staten niet actief 

geïnformeerd dat er een handhavingsverzoek 
is? Waarom heeft u de Staten niet 
geïnformeerd of er wel of niet een RUD 
advies is gegeven?   
  
  
  
Waarom heeft u de Staten niet actief 
geïnformeerd dat er ook rondom de veiligheid 
een uitzonderingspositie is?   
  
  
 
Vindt u het dossier SAR helikopter een 
transparant en open proces?   

 Wij hebben rond de kerstperiode 2022 een 
handhavingsverzoek ontvangen.   
GS zijn wettelijk bevoegd als het gaat om 
handhavend optreden. Het GS besluit en het 
handhavingsverzoek zal openbaar gemaakt 
worden (via de GS agenda) en aan uw staten 
toegezonden worden.   
  
Deze uitzonderingsposities vallen niet onder 
de bevoegdheid van de Provincie Zeeland. 
Zoals reeds vermeld onder 2. moet een 
operator (Bristow) voldoen aan alle geldende 
wet en regelgeving.  
  
Ja. Wij hebben alle informatie aan uw staten 
verstrekt.   

  



6.  De SP heeft al eerder om een feitenrelaas 
gevraagd met alle relevante tijdstippen. U 
heeft toen gezegd dat u daar geen 
aanleiding voor zag.  
Is dit nog steeds zo? Zoja, waarom?   

  Alle informatie is aan uw staten verstrekt, 
zowel schriftelijk als mondeling in 
verschillende commissies Ruimte en op de 
informatiebijeenkomst van 28 september 
2022.   

7.  Kunt u voor de behandeling in de Staten alle 
Statenleden voorzien van de volgende 
informatie:  
a. Het handhavingsverzoek met alle bijlagen;  
b. Het eventuele advies van de RUD  

  Het handhavingsverzoek d.d. 23 december 
2022 is een document van derden dat wij niet  
openbaar kunnen maken zonder 
toestemming.   
  
Op het handhavingsverzoek wordt 
momenteel een besluit voorbereid. Zodra dat 
besluit genomen is, zullen wij dit besluit incl. 
het onderliggende handhavingsverzoek aan 
uw Staten doen toekomen.   

  
  
  
Namens fractie: SP  

 
Statenlid Ger van Unen  

 MIDDELBURG, 14 februari 2023  
   
 Gedeputeerde Staten  

   
 Drs. J.M.M. Polman  

 Drs. L.M.L.M. Prevaes, 
waarnemend  
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